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1.  Op pag. 5 van de bijlage wordt gesproken over nieuwe technologieën. Kunt u uitleggen 

waar ‘blockchain’ voor staat? 

antwoord  Blockchain is één van de nieuwere technologieën die opkomt in de wereld. 

Een blockchain is een systeem dat gebruikt kan worden om gegevens vast te leggen. Dit 

kunnen bijvoorbeeld overschrijvingen zijn zoals die bij een reguliere bank mogelijk zijn, 

maar kan ook eigendomsaktes, afspraken, persoonlijke berichten of andere gegevens 

bevatten. Het bijzondere aan de blockchain is dat dit mogelijk is zonder centrale 

autoriteit waardoor het vervalsen van de vastgelegde gegevens niet mogelijk is. De 

bekendste implementatie van de blockchain is de Bitcoin.  

  

2. Op pag. 5 komt ook de term ‘commoditisering’ voorbij: er hoeft niet meer voor ieder 

probleem een apart hardware- of softwaresysteem op maat te worden gemaakt; voor 

steeds meer digitale toepassingen is een standaardoplossing te koop. Door dit proces 

wordt digitalisering goedkoper. Kunt u aangeven hoe dit proces zich verhoudt tot de 

algemene opmerking op pag. 16, dat ‘de kosten van ICT bij de overheid de komende 

jaren stijgen’. 

Antwoord Digitale toepassingen zijn steeds eenvoudiger te ontwikkelen. Maar in de totale 

digitaliseringswereld zijn de gemeentelijke processen nog altijd erg specifiek.  

Het aantal softwareleveranciers dat zich specifiek op onze markt richt is gering.  

 

De kosten van ICT bij de overheid stijgen omdat de eisen aan onze 

informatiehuishouding en beveiliging daarvan hoger (zijn ge)worden. Daarnaast zijn er 

nog maar weinig gemeentelijke processen die we zonder automatisering kunnen 

uitvoeren. We zijn er uitermate van afhankelijk. En zijn beheer en stabiliteit dus van 

groot belang.  

 

Gemeenten kijken wel steeds vaker naar alternatieven voor de “standaard” leveranciers 

van gemeentesoftware. Zo nemen wij in Westfries verband deel aan een convenant met 

https://nl.wikipedia.org/wiki/Bitcoin


 

 

4 andere gemeenten waarin wij praktisch onderzoeken wat het betekent om met 

openbare (gratis) software een toepassing te ontwikkelen en deze toepassing met alle 

andere gemeenten te delen. Deze manier van werken (en een bewuste keuze hiervoor) 

heeft een zeer grote impact op het informatielandschap en de beheerorganisatie die 

hiervoor nodig is. Daarnaast moeten ook deze toepassingen wel kunnen voldoen aan de 

strenge eisen op het gebied van informatiebeveiliging en privacy.  

 

 


